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Cultura revoca una subvenció a la

biblioteca de Sort després de 8 anys
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MEDI AMBIENT RËSIDUS

El Gonsell del Segr¡à planteiarà la recollida
de brossa porta a porta com fa la Segarra
Per millorar els Índexs de reciclatge i reduir l'entrada de residus a l'abocador ll Et president de L'ens

ho propcsarà davant del consorci de residus i la Paeria veu difícil aplflcqr-ho a la capital

R. R.

I LLETDA lEl consell del Segrià plan.
tejarà implantar a la comarca el
sistema de recollida d'escombra-
ries porta a porta en la pròxima
reunió del consorci de residus,
que integra I'ens comarcal, la Fa-
eria de Lleida i l'Agència de Re-
sidus de Catalunya (ARC).Així
ho va er<plicar el president del
consell, Fau Cabré, que va recor-
dar que aquest sistema s'aplica
des de fa anys a la Segarra.Allà
s'aconsegueix un percentatge de
reciclatge del 52,3 To del total de
les escombraries, una xifra molt
superior a la del Segrià, amb un
23,4Y", i a la del conjunt de la
provínciâ, amb un 29 ,7 To , se-
gons dades de I'ARC del2010.

Cabré també plantejarà la ne-
cessitat de recuperar totalment
o parciaknent el projectg.de la
planta de selecció de resi&rs pre-
vista a I'abocador comarcal de
Montoliu de Lleida, tma obrava-
lorada en uns 28 milions d'eu-
ros que ja l'anterior Govem va
deixar en suspens pel seu elevat
cost.

sEtEccIÓ DE RESIDUS

El consell proposarà

recuperar el projecte de

la planta de selecció de

residus a Montoliu PIR¡NEU

labocador dAran, els Pallars i la
Ribagorça, ple en divuit mesos
El consell del Jussà

I LLEIDA lA l'abocador intercomar-
da
de
le.

Aixího va orplicar elpresident
del consell del Fallan Jussà, Jo-
an Ubach, que va indicar que
"el ritme d'entrada d'escom-
braries varia d'un mes a un al-
tre, de manera que no pot es-
tablir-se amb exactitud qugn
s'esgotarà la capacitat". La ins-
tal.lació rep les deixalles
d'aquesta comarca, del Pallars
Sobirà, de l'Alta Ribagorça i
d'Aran. Ubach va assenyalar
que el projecte per ampliar el
dipòsit de residus està ja redac-
tat i que el mes que ve espera
reunir-se arnb representants de
I'Agència de Residus de Cata-
lunya (ARC) per abordarl'ad-
judicació de les obres.

mirarà d'accelerar-ne
. 

"Tenim temps per actuar, es-
tem dins del calendari previst,
però no hi ha marge per entre-
tindre's", va valorar Ubach, que
va apuntar queel consell dema-
narà fer-se càrrec de l'adjudica.
ció dels treballs per agilitzar el

I'ampliació prevista

procés i poder rrrpervisar in sr-
tul'exegució de les obres. La
gestió de l'abocador de Fígols
vapassar amans- del consell del
Jussà a cor-rençaments d'aquest
mes, després que qxpirés el con-
tracte de la fins ara adjudica-
tària de la gestió, l'empresa
FCC. El consell, que espera mi-
llorar el servei a través d'una
gestió directa, també sol'licita-
rà la cessió de les instal.lacions
del dipòsit de residus.

Liabocador s'haomplert a un
ritme molt superior a les pre-
visions, especialment per les
deposicions de residus d'Aran.
LaVal utilitza aquesta instal.la-
ció com a alternativa per als
seus residus després del tanca-
ment anys entrere de la incine-
radora a la boca nord del túnel
deVielha.

Un operari de la recollida d'escombraries porta a porta de la Segarra, al municipi de Guissona.

"Es tracta de propostes que
només poden aplicar-se si hi ha
acord", va indicar Cabré,.que va
argumentar que el reciclatge i la
valoitzasió de residus per ge-
nerar energia (una altra opció
que va estudiar el consell en els
últims anys) suposen una alter-
nativa viable al creixent cost de
dipositar les deixalles en aboca-
dors. S'ha de recordar que la Ge-
neralitat té intenció de multipli-
car per cinc, de forma progres-
siva en diversos anys, el cànon
per cada tona d'escombraries als
dipòsits. Aquesta taxa passaria
dels 12 euros actuals a entre 50
i 70, una xifra, que els ens locals
häuran de repercutir en les ta-
xes de recollida (vegeu SEGRE
del passat 27 de jdiol).

Per la seua part, el regidor de
MediAmbient de la Paeria, Jo-
sep Barberà, es va mostrar
d'acord amb la proposta de re-
cuperar el projecte de la planta
de selecció de residus de Mon-
toliu, però va considerar que re-
sultaria "molt dificil" aplicar un
sistema de recollida selectiva en
una ciutat com la capital del Se-
grià.

Menys recollida
selectiva a la

capitalque en el

con¡unt de ileida

I La recollida selectiva
d'escombraries avança a
poc a poc a la capital del
Segrià, que genera el
68,20/" dels residus de la
comarca. Segons dades de
I'ARC, entre eI2008 i el
201-0 (data de les últimes
estadístiques), el volum de
deixalles de la ciutat que
acaben a l'abocador ha pas-
sat de les 47.074 tones a rm
total de 43.942, una reduc-
ció del 0,8ol" en tres anys.
En aquest mateix període,
el percentatge d' escombra-
ries sense seleccionar en el
conjunt de la província de
Lleida ha passat de
752.457 tones a 1-36.538,
tnr descens dèl q,+%.PI rc-
gidor de MediArrbient Jo-
sep Barberà, va destacar
que hi ha avanços en la re-
collida selectiva mentre es
redueix la deposició de re-
sidus a I'abocador de Mou-
toliu de Lleida.

Gmpanyes als

col.legis: que els

nens donin
exemple als pares

ITant å prcsident del con-
sell del Segrià, Pau Cabré,
com el regidor de Medi
Ambient de la Paeria, Jo-
sep Barberà, van coincidir
a destacar la importància
d'organitzar campanyes de
sensibilització als col'legis
com a mitjà perquè les fa-
mfies separin les deixalles
a casa. En aquest sentit,
Cabré va indicar que
Íd'aquesta manera, els
nens els diuen als seus pa-
res com separar els resi-
dus". "Lleducació és efec-
tiva. Als col.legis explica-
ven fa anys el dany al me-
di ambient que podien
provocar les piles, i avui
dia és dificilver¡re un adult
que les tiri al contenidor
d'escombraries", va afe-
gir. Barberà va indicar que
Lleida aborda aquesta
qügstió a I'Agenda 21es-
colar.


